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Kde najít informace?

Informace o  vytváření tohoto systému 

ani o  jeho rozpočtu nelze najít v žádném 

ze zápisů VV, jedinou informací, a to ještě 

velmi maskovanou, je bod 20. zápisu VV 

ČJF z  20. 7. 2013: „Pracovní skupina jed-

nala opakovaně s  firmou ACE Design na 

vytvoření nového webu a  s  tím souvise-

jících změn databázových systémů. Do  

31. 8. 2013 bude vyhotovena analýza na-

tolik popisná a podrobná, aby bylo možné 

co nejpřesněji vyčíslit náklady. Na základě 

analýzy bude navržen rozpočet a smlouvy, 

případně další postup. Vše pak podléhá 

schválení Rady ČJF.“ 

Ani o zmiňované analýze, ani o navazu-

jících rozpočtech nebo dalších informa-

cích ohledně centrálního webu či online 

přihlašování již nenajdete jedinou zmínku 

v  dalších zápisech z  VV či Rady, od výše 

uvedeného zápisu až do současnosti. 

Zápis z jednání Rady (která ovšem o schvá-

lení těchto dvou projektů ani nehlasovala)  

z 28. 5. 2014 ovšem zmiňuje obě záležitosti 

jako hotovou věc. 

Pružný systém přihlášek

Zatímco centrální web ČJF je sice vizitkou 

celé organizace, ale už jsme si za léta všichni 

zvykli na jeho nedostatky a naučili se s nimi 

žít, systém centrálního online přihlašování 

výrazně ovlivní každodenní existenci všech, 

kteří se závodů účastní nebo je pořádají, pro-

stě těch aktivních sportovců a  pořadatelů, 

pro které by tu ČJF v  první řadě měla být. 

Poměrně bouřlivý porevoluční vývoj organi-

zace celého našeho sportovního odvětví do-

sáhl v tomto směru značného (i když někdy 

přehlíženého) pokroku. Pořadatelé byli vy-

staveni souboji s výsledkovým programem, 

ale vypořádali se s novým systémem se ctí 

a postupně jsme se (také díky stále se rozši-

řující internetové síti) posunuli z dob velmi 

zdlouhavého písemného přihlašování něko-

lik týdnů před závody, přes přihlášky faxem 

až k dnešnímu velmi pružnému systému, kdy 

většina pořadatelů nastavuje konec přihlášek 

na 2-5 dní před závody, přijímají je emailem 

či přes vlastní online přihlášku a  v  případě 

vícedenních závodů se pouze boxy bez uve-

dení jmen koní objednávají dříve. Tím do-

chází ke snížení počtu změn na samotných 

závodech, protože jezdci či majitelé mohou 

přihlásit své koně s  vědomím, jak absolvo-

vali své předchozí starty třeba o uplynulém 

víkendu a znají jejich aktuální formu. Každý 

z pořadatelů byl donucen naučit se ovládat 

výsledkový program nebo si zajistit někoho, 

kdo mu tuto službu poskytne. 

Vlastní zkušenosti

Tento systém funguje přes deset let 

a  všichni se mu již dokázali přizpůsobit 

a zvyknout si na něj. Z pozice jezdce, absol-

vujícího každý týden sezony nějaké závody, 

někdy i dvoje různé, mohu říci, že se při při-

hlašování na závody jen velmi výjimečně 

setkám s  nějakými problémy. Podobnou 

zkušeností oplývá většina jezdců, proto jsem 

se rozhodla provést průzkum mezi druhým 

článkem této symbiózy, pořadateli, zda jsou 

se současným, velmi akčním systémem spo-

kojení nebo vidí potřebu změny. Všichni 

dotazovaní pořadatelé pořádají několikero 

závodů v roce, někteří kromě parkuru i v dal-

ších disciplínách.

pomoc pořadatelům nebo zdroj příjmů pro ČJF?

Členové Rady České 

jezdecké federace 

byli 28. května 2014 

dosti překvapivě  

seznámeni se  

skutečností, že se 

kromě vytvoření 

centrálního webu 

chystá také zavedení 

centrálního systému 

přihlašování na  

závody, a to  

s plánovaným spuš-

těním již od začátku 

sezony 2015. 
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V  první řadě bych chtěla uvést, že 
můj článek rozhodně principielně 
nezavrhuje online přihlašování, na-
opak v posledním odstavci uvádí, 

že tato aplikace by byla přínosem. Pouze 
upozorňuje všechny, kteří se v  problema-
tice neorientují, že s sebou může nést rizika 
zneužití. 

Autor se v tiskovém prohlášení odvolává 
na dotazníky rozeslané v červenci 2012. Vý-
stup a závěr z těchto dotazníků jsem nenašla 
nikde zveřejněný a to jsem strávila značnou 
dobu prohledáváním zápisů z VV. V červenci 
2012 navíc ještě nikdo nepociťoval zvýšený 
tlak vedení ČJF na zvýšení poplatků jakého-
koli druhu. Autor uvádí, že zmínka o příprav-
ných pracích na novém webu je od července 
2012 uvedena v zápisech hned sedmkrát. To 
je sice zřejmě pravda (nepřepočítávala jsem 
to), ovšem od zápisu (citovaného v  mém 
článku) z  jednání VV dne 20. 7. 2013 /tedy 
o rok(!) později/, který zmiňuje nutnost vyho-
tovení analýzy, rozpočtu a předložení těchto 
dokumentů VV a následně Radě ČJF, už jsem 
v žádném ze zápisů další informace o práci 
na centrálním webu, potažmo online přihla-
šování nenašla, kromě zařazení M. Pecky do 
pracovní skupiny pro nový web (zápis 9. 12. 

2013). Ani v zápise z Rady ČJF v prosinci 2013 
není o této tematice zmínka, ačkoli o ní prý 
podle L. Spiwokové zazněly na této schůzi zá-
kladní informace. Autor tiskového vyjádření 
navíc zřejmě považuje online přihlašování 
za stejné téma jako centrální web. Možná 
nejsem dostatečně počítačově vzdělaná, ale 
připadá mi, že tato dvě témata rozhodně ne-
jsou totéž a že by dokonce mohla být řešena 
zvlášť. Je jasné, že online přihlašování musí 
být svázáno s výsledkovým programem. Ale 
centrální web je zcela odlišným tématem, 
stačí, když se na něj hotová aplikace může 
pověsit, ale vytvořit ho může někdo úplně 
jiný. Proto jsem bod 20 výše zmíněného zá-
pisu označila jako „maskovanou“ (nikoli „skry-
tou“) informaci o online přihlašování. Uvádí, 
že „pracovní skupina jednala opakovaně s fir-
mou ACE Design na vytvoření nového webu 
a  s  tím souvisejících změn databázových 
systémů“ – pochopila jsem ty změny databá-
zových systémů kromě jiného jako práci na 
online přihlašování, ale třeba se mýlím a těmi 
změnami je myšleno něco jiného. V tom pří-
padě se ovšem rovněž nejedná o jasnou a pro 
všechny pochopitelnou informaci. 

Stejným či podobným způsobem bych 
mohla reagovat na všechna osobní napa-

dení v „tiskovém vyjádření ČJF“, ale připadá 
mi zbytečné s  tím čtenáře Jezdectví zatě-
žovat. Můj článek ani v  nejmenším takhle 
osobní nebyl, navíc obsahuje vyjádření osmi 
pořadatelů, kteří rozhodně nebyli vybíraní 
podle nějakého klíče, jak by autor rád sly-
šel – jedná se o všechny větší západočeské 
a jihočeské pořadatele, k nimž se připojila p. 
Bůžková (Ptýrov), jako jeden z  pořadatelů 
MČR. Redakce navíc oslovila i M. Pecku (Mar-
tinice), který se však nechtěl vyjádřit. Jiho-
západ Čech jsem zvolila z důvodu, že se po 
těchto závodech pohybuji a dvě poměrně 
velké oblasti mi rozhodně připadají jako 
reprezentativní vzorek. Mrzí mě, že se autor 
tiskového vyjádření ČJF tak urážlivě vyjad-
řuje o zkušených pořadatelích, kteří většinu 
svých závodů (pokud ne všechny) pořádají 
ve vlastní finanční režii a nežádají na každou 
akci, kterou se rozhodnou uspořádat, pří-
spěvek od ČJF jako mluvčí Tiskového servisu 
ČJF p. Malinovský.

Autor zmíněného tiskového vyjádření 
ovšem jaksi pozapomněl zodpovědět nej-
podstatnější otázky, které z  mého článku 
vzešly. Proč nebylo na tvorbu centrálního 
webu osloveno více firem případně vypsáno 
VŘ, proč se v žádném ze zápisů VV neobjevila 
informace o  předložení podrobné analýzy 
a  rozpočtu na vytvoření centrálního webu 
(a  zřejmě i  aplikace online přihlašování), 
které zmiňuje zápis z 20. 7. 2013 s termínem 
do 31. 8. téhož roku, a tak dále, viz původní 
článek. Žádný ze zápisů VV také nezmiňuje, 
že v loňském roce byl ČJF zdarma nabídnutý 
fungující formulář pro online přihlašování. 

Narůstá neprůhlednost jednání VV, nyní 
korunovaná dokumentem Odpovědnost 
orgánů ČJF, vytvořeným právnickou firmou 
JUDr. Tomana na žádost D. Denkové, který 
upozorňuje, že velkou část odpovědnosti 
nese Rada ČJF, ačkoli jí VV předkládá ke 
schválení čím dál méně dokumentů a  její 
zasedání se svolává téměř po půl roce. 
Jakoby si vedení naší centrální jezdecké 
organizace v  čele s  VV, zabývající se nyní 
převážně přerozdělováním finančních 
prostředků získaných od členů či případně 
MŠMT, přestalo uvědomovat, jak vratké 
jsou základy, na nichž stojí nejen jezdecký 
sport, ale celý koňařský svět. Nepostrada-
telnou prvotní součástkou celého tohoto 
systému je KŮŇ. Kůň, kterého nejprve 

musí někdo odchovat. Bez koně by nikdo, 
ať bohatý či chudý, nemohl jezdecký sport 
provozovat. A  chovatelé, ať už čeští nebo 
zahraniční, bývají právě tím nejvíce opomí-
jeným článkem, kterému se navíc náklady 
vložené do narození a odchování koně do 
dospělosti málokdy vrátí, a  to nepočítám 
péči a osobní nasazení, bez něhož se chov 
prostě neobejde. Činnosti, která musí být 
pro dravého podnikatele zcela nepocho-
pitelná, se věnují z  lásky ke koním, z  ide-
alismu, z  touhy odchovat dobrého koně. 
V případě nezdaru se znovu a znovu pokou-
šejí o úspěch. Každý takový úspěch je téměř 
pokaždé vyvážen několika těžkými zkouš-
kami odolnosti a vytrvalosti. A přesto tento 
základní stavební kámen jezdeckého sportu 
většinou ani nenajde své jméno na startov-
ních listinách vrcholných českých soutěží – 
v nejlepším případě je zde uvedeno jméno 
majitele koně, chovatele zmiňují naše star-
tovní listiny skutečně výjimečně.

Dalším podstatným článkem je široká 
základna jezdců, kteří se tomuto sportu vě-
nují, protože se bez něj a bez koní nemohou 
obejít, a  kteří také odvádějí největší část 
poplatků na příjmové straně rozpočtu ČJF 
– za licence koní, jezdců, za kluby. Přitom 
řada z nich živí koně a zajišťuje jim veškerý 
nezbytný servis v čele s veterinární a podko-
vářskou péčí za cenu investování veškerých 
prostředků, které si mohou dovolit odepřít 
sobě nebo své rodině. Sportují na úrovni, 
kterou jim dovoluje nejen výkonnost koně 
a sebe sama, ale především finanční situace. 
Přesto jezdecký sport milují, nechtějí se ho 
vzdát a radují se ze splnění skromných cílů, 
které si kladou. Naprostá většina těchto lidí si 
za poplatky odvedené jezdecké federaci ma-
ximálně najde své výsledky v databázi, jinou 
výhodu ze strany ČJF nepocítí. 

Potom samozřejmě vyvolává nedůvěru, 
když se na vrcholu této velmi chatrné py-
ramidy objeví několik jedinců, často osob, 
které se samy jezdeckému sportu vůbec ne-
věnovaly nebo v něm dosáhly výkonnosti, jež 
ani nestojí za zmínku, a bez pochopení všech 
souvislostí se snaží vybrané prostředky pře-
rozdělovat či případně na jezdecké federaci 
vydělávat formou služeb, a  to navíc ještě 
v době, kdy nefunguje kontrolní orgán hos-
podaření, protože dva ze tří členů kontrolní 
revizní komise odstoupili z funkcí. 

V reakci na článek zabývající se plánovaným online 
přihlašováním, který vyšel v minulém čísle Jezdectví a pod 
který jsem se nebála podepsat, vydala jezdecká federace 
2. července „Tiskové prohlášení“, zveřejněné na webových 
stránkách ČJF, u kterého nebylo zmíněno jméno autora 
a v jehož zápatí byly uvedeny jako kontakty generální 
sekretář Lucie Spiwoková (která k tomuto datu již ve 
zmíněné funkci nebyla) a Tiskový servis ČJF reprezentovaný 
Josefem Malinovským. Mohu si tedy vybrat, zda toto tiskové 
vyjádření považovat za anonym nebo výsledek spolupráce 
výše zmíněných osob. Na anonymy sice obvykle nereaguji, 
ale vzhledem k tomu, že mě dosti osobně napadá z šíření 
nepravdivých informací, nezbývá mi nic jiného, než vše 
rovněž uvést na pravou míru. 

1. – 3. 8. Olomouc

Pardubice (spřežení)

Strakonice

2. 8. Dražka

Humpolec (všestrannost)

Komárno

Nová ves

Ústí nad Labem

2. – 3. 8. Mikulov (drezura)

Těšánky (všestrannost)

Trojanovice

3. 8. Hvězda

Tečovice

Třeština – Háj (drezura)

4. – 6. 8. Mělník (skoky a drezura)

8. – 10. 8. Otice

Ptýrov

9. 8. Bohuňovice (drezura)

Cehnice (vytrvalost)

Dukovany

Hustířany

Most

Nemochovice

9. – 10. 8. Pardubice (všestrannost)

Poděbrady

Sviadnov

13. 8. Tachov

14. – 17. 8. Brno Panská Lícha (skoky a dre-
zura)

Ptýrov

16. 8. Hnanice (drezura)

Hradec nad Moravicí

Hybrálec

Klatovy

Pardubice

Políkno

Stará Boleslav

Svébohov

16. – 17. 8. Frenštát pod Radhoštěm

Krakovany (reining)

Těšánky (drezura)

17. 8. Troubky

Čáslav

Praha Císařský ostrov

20. 8. Olomouc

Zduchovice

22. – 24. 8. Humpolec (všestrannost a spře-
žení)

Olomouc

Ostrava

Hostouň

Ptýrov (drezura)

23. 8. Čakovičky

Děpoltovice

Plzeň – Bory 

Přítoky

Suchá

Tetčice

Zálesí u D. Králové n. L.

23. – 24. 8. Kolesa (vytrvalost)

Opřetice

Zduchovice

Židovice

24. 8. Kunčice (drezura)

28. – 31. 8. Plzeň

29. 8. Dražka

Choťánky

29. – 31. 8. Brno Panská Lícha (drezura)

Hradec Králové

30. 8. Čakovičky

Deštné v Orl. horách (drezura)

Horky nad Jizerou

Mladá Vožice

Nejdek (drezura)

Páterov

Židovice (drezura)

30. – 31. 8. Liberec

Mladeč – Nové zámky

Našiměřice

Skaštice

Sviadnov

Těšánky (spřežení)

Vondrov

31. 8. Bohuslavice

Ctěnice

Nemyšl u Tábora (drezura)

Kalendář závodů 
Není-li uvedeno jinak, jedná se o skokové závody.

Centrální on-line přihlašování

Reakce K. Hanušové na tiskové prohlášení ČJF
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